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УДК 621.311.24 

Р. В. Андреев 

Обоснование выбора оптимального состава и параметров автономного ветродизельного комплекса. 

Предложен способ оценки реального объема электроэнергии, получаемой потребителем от ветро-

энергетической установки. С учетом предложенного способа разработана методика оптимизации количе-

ственного состава и параметров оборудования, входящего в состав автономного ветродизельного  

комплекса. Критерием оптимальности варианта состава комплекса являются результаты оценки эконо-

мической эффективности инвестиций. 
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Lyamov A. S., Smolovik S. V. 

Influene of a synchronous machine rotor circuits magnetic coupling on its transient processes. 

It is shown that an important factor specifying the transient process of the synchronous machine during  

disturbances, is taking into account of mutual induction in the leakage flow path between the field winding and 

the equivalent damping circuits of the generator. A refined equivalent circuit which includes explicitly the  

specified mutual induction of rotor circuits is justified. The calculation result compared with the field tests of the 

model generator and industrial turbine generator Т3ФП - 220. 
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